

(e) Presentation of a tax receipt is never required for the purchase of a railway ticket or the registration of a letter; its presentation may sometimes be requested as a means of identification for obtaining official documents in accordance with current administrative practice; and the unemployed and other people who paid no taxes were given a certificate of non-payment of taxes from their village chiefs;

(f) The so-called "Sahara" troops are composed exclusively of Cameroonians recruited from the north of the Territory, and the recruitment of troops is not subject to the Labour Code.

779th meeting,
18 April 1957.

1695 (XIX). Petition from the Jeunesse démocratique du Cameroun (T/PET.5/522)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Jeunesse démocratique du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴⁰

Takes note of the observations of the Administering Authority.

782nd meeting,
23 April 1957.

1696 (XIX). Petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Mbanga (T/PET.5/529)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Mbanga concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴¹

Takes note of the observations of the Administering Authority and of the statement of its special representative, in particular that, since 1954, the price-index of commodities had risen by only 3 per cent, while minimum wages had been raised by 50 per cent.

784th meeting,
25 April 1957.

1697 (XIX). Petition from the Union régionale des syndicats of Mungo (T/PET.5/532)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Union régionale des syndicats of Mungo concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴²

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

784th meeting,
25 April 1957.

⁴⁰ See T/PET.5/522, T/OBS.5/83, T/L.747.

⁴¹ See T/PET.5/529, T/OBS.5/110, T/L.751.

⁴² See T/PET.5/532, T/OBS.5/83, T/L.751.

e) Il n'est jamais nécessaire de présenter une quit-tance d'impôt pour acheter un billet de chemin de fer ou envoyer une lettre recommandée; les habitants sont parfois priés de la présenter afin de justifier de leur identité pour obtenir des documents officiels, suivant une pratique administrative courante; les chômeurs et les personnes qui ne paient pas d'impôts reçoivent de leur chef de village un certificat à cet effet;

f) Les troupes dénommées "Saharas" sont composées exclusivement de Camerounais recrutés dans le nord du Territoire, et le recrutement des troupes n'est pas régi par le Code du travail.

779ème séance,
18 avril 1957.

1695 (XIX). Pétition de la Jeunesse démocratique du Cameroun (T/PET.5/522)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de la Jeunesse démocratique du Cameroun, concernant le Cameroun sous administration française⁴⁰,

Prend note des observations de l'Autorité administrante.

782ème séance,
23 avril 1957.

1696 (XIX). Pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Mbanga (T/PET.5/529)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Mbanga concernant le Cameroun sous administration française⁴¹,

Prend note des observations de l'Autorité administrante et en particulier de la déclaration de son représentant spécial selon laquelle, depuis 1954, l'indice des prix des produits n'a enregistré qu'une hausse de 3 pour 100, alors que les salaires minimums ont augmenté de 50 pour 100.

784ème séance,
25 avril 1957.

1697 (XIX). Pétition de l'Union régionale des syndicats du Mungo (T/PET.5/532)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de l'Union régionale des syndicats du Mungo concernant le Cameroun sous administration française⁴²,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

784ème séance,
25 avril 1957.

⁴⁰ Voir T/PET.5/522, T/OBS.5/83, T/L.747.

⁴¹ Voir T/PET.5/529, T/OBS.5/110, T/L.751.

⁴² Voir T/PET.5/532, T/OBS.5/83, T/L.751.